
Referat fra Aleas generalforsamling
18. august 2024

Fremmødte:
Aarhus 16
Langeskov 9
København 6

Stemmeberettigede: 29 / 28 / 27 (pga. frafald i løbet af dagen)

1. Valg af dirigent, som ikke må være medlem af foreningens bestyrelse, og referent.
a. Der vælges kun én referent, placeret i Aarhus.

Kathrine Abel er valgt som referent (Aarhus)

b. Der vælges en dirigent pr. fysisk lokation. I tilfælde af uenighed er det
dirigenten i Aarhus, der har den endelige beslutning.

René Bokær er valgt som dirigent i Aarhus
Thor Fejerskov Jensen er valgt som dirigent i Langeskov
Martin Sinding er valgt som dirigent i København

c. Desuden vedtagelse af forretningsordenen.
Ingen bemærkninger, der køres som foreskrevet.

2. Bestyrelsens beretning, herunder en beretning om den afholdte kongres.
Se bilag 1
Beretningen er vedtaget.

3. Fremlæggelse af regnskab, herunder den afholdte kongres' regnskab.
d. Regnskab er tidligere udsendt.

Se Revisionspåtegnelse i bilag 2
Se regnskabet i bilag 3
Se budgetforslag for 2025 i bilag 4

Der er 160 kr. i afvigelse for årets regnskab - det er inden for acceptabel
margin.
Der var større indtægter pga. bl.a. et større deltagerantal end budgetteret
med, ligeledes brugte flere områder ikke deres fulde budgetterede beløb.

Regnskabet er vedtaget.

4. Fremlæggelse af næste års budget til godkendelse.
Kommentar til budgettet for 2025: Der er lavet et stort overskud i 2024 og
derfor er Aleas egenkapital for stor. Dette betyder at der i nogle år kan køres
med budgetteret underskud. Der er således budgettet med et underskud på
60.000 kr. i 2025.
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e. Budgetforslag vedhæftet. Der er indsendt et ændringsforslag til 

budgettet

Se under “andre forslag” i bilag 5 (Budgetforslag 1 A, B og C)

Anbefaling fra GF til bestyrelsen om, at bestyrelsen skal lave et kort skriv om, 

hvordan man søger diverse puljer - uanset hvad der besluttes i forbindelse 

med de debatterede budgetforslag.

Der stemmes:

At øremærke 12.000 kr. som egen budgetpost til info bootcamp 
- forslaget er faldet

Budgetforslag 1 A: Øge budgetpost: "Arrangørmøder" med 12.000 kr. afsat i pulje 
hos Alea 
- forslaget er vedtaget

Budgetforslag 1 B: 10.000 kr. afsat i pulje hos Alea 
- forslaget er faldet

Budgetforslag 1 C: 8.000 kr. afsat i pulje hos Alea 
- forslaget er faldet
Budgettet for 2025 er vedtaget.

f. Bestyrelsen foreslår et uændret kontingent på 75 kr/år.
Forslaget er vedtaget.

5. Indkomne forslag.
Der er indkommet 7 forslag til vedtægter, 1 andet forslag. Disse er
vedhæftet.

Se bilag 5

Vedtægtsændringsforslag:
Forslag 1 – Tilføjelse til § 2
Tilføjelse af afsnit om frivillighed som vilkår.

- forslag 1 er vedtaget

Forslag 2 – Ændring af § 2, stk. 1 og 2, slettelse af § 2 stk. 3
Konkretisering af formålsparagraffen.

- forslag 2 er vedtaget

Forslag 3 – Ændring af § 7, stk. 7
Uddybning og konkretisering af det løbende bestyrelsesarbejde.

- forslag 3 er faldet

Forslag 4 – Ændring af § 7, stk. 2
Forkortelse af valgperioderne for bestyrelsens medlemmer og suppleanter.
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Forslaget er efter ønske fra GF delt op i følgende 3 punkter:
Sammensætning

- skal der indføres konstituerede titler fra GF (er faldet)
ELLER

- konstituerer bestyrelsen sig selv (er vedtaget)

Længde
- vælges menige medlemmer for 3 år og suppleanter for 1 år (er

vedtaget)
ELLER

- vælges menige medlemmer for 2 år og suppleanter for 1 år (er
faldet)

Indsupplering
- Skal suppleanter indsupplerer for den restperiode de supplerer

for (er faldet)
ELLER

- indsupplerer de for dén periode de er valgte for (er vedtaget)

De samlede vedtagelser her er sammenfattet til følgende ordlyd:

Stk. 2 - Bestyrelsesmedlemmerne vælges på den ordinære
generalforsamling for en treårig periode, med to
bestyrelsesmedlemmer på valg hvert år.
Hvis bestyrelsen efter valg stadig ikke er fuldtallig, kan der foretages
opsupplering af bestyrelsesmedlemmer.
Suppleanter og revisor vælges for en etårig periode.
Hvis et medlem af bestyrelsen forlader foreningen, indtræder en
suppleant i resten af suppleantens valgperiode.
Supplementet afgøres ved enighed mellem bestyrelsen og
suppleanterne.

- forslag 4 med ovenstående ordlyd er vedtaget

Forlag 5 – Konsekvensrettelse af § 6 som konsekvens af forslag 4.
Bortfalder hvis forslag 4 ikke vedtages.

- forslag 5 frafalder da forrige forslag blev ændret

Forslag 6 – Ændring af § 7, stk. 1
Omskrivning til mulighed for inklusion (eks. forperson i stedet for formand).

Forslaget er som konsekvens af ovenstående ændringer ændret til:

Stk. 1 - Bestyrelsen består af forperson, kasserer, næstforperson og
tre almindelige bestyrelsesmedlemmer. Bestyrelsen konstituerer sig
selv. For- og næstforpersonen vælger personligt om vedkommende
vil tituleres formand, forkvinde eller forperson.

- forslag 6 er vedtaget
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Forslag 7 – Fjernelse af § 7, stk. 8
Fjernelse af formkrav til bestyrelsesmøder og indkaldelse til disse.

- forslag 7 er faldet

Øvrige forslag:
Forslag 8
Dækning af mad, deltagelse, overnatning og transport/tilskud til transport til
arrangører.

Forslaget skaber lang og respektfuld debat på generalforsamlingen,
både for og imod. GF er overordnet set enig i, at arrangørvilkår skal
være så gode som muligt, der er dog uenighed om, hvad dét betyder.

- henstillingserklæringen (forslag 8) falder

6. Fastsættelse af kontingent.
h. Se ovenfor, under pkt. 4

7. Der præsenteres et oplæg om strategi og vision (herunder også forretningsorden)
for den kommende spilkongres fra dens hovedansvarlige.
Efter gennemgang af disse fastsættes en endelig forretningsorden for den kommende
spilkongres.

Martin Sinding, general for Fastaval 2025:
Bryde glaslofter
Bedre frivilligvilkår
Bedre behandling af frivillige
Bedre visuel kommunikation
Sørge for at hjælpe deltagere og arrangører med udfordringer
Samle erfaring og værktøjer fra frivillige, så de fremadrettet føler sig klædt
ordentligt på til at kunne løfte deres opgaver samt indgå trygt i fællesskabet
Awesome program med rollespil og brætspil
Tryg deltagelse
HAG er allerede i fuld sving
Kontaktflade mellem arrangør og deltager skal være så smooth som muligt
De gode traditioner og den gode ånd skal holdes ved lige - eks. Ottoshow,
Æresotto m.m.
Vi skal samtidig være et åbent fællesskab, hvor nye ideer kan få plads
HAG skal turde tage de hårde beslutinger samtidig med at vi skal være
imødekommende og rummelige for både gammelt og nyt

HAG 2025 består af:
Martin Sinding
Mikkel Bistrup
Nór Hernø
Lea Sissi Fast Sørense
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Mai Kondrup
Ozzy Askham
Amalie Sichlau
Frederik Feldbach

- der klappes af fremlæggelse af visionen

8. Valg af bestyrelsesmedlemmer.
i. Der skal vælges 2 bestyrelsesmedlemmer, til en 3-årig periode.
j. Marie Oscilowski og Joan Zenia Juhl Hansen er på valg. Begge

genopstiller.
- Marie Oscilowski og Joan Zenia Juhl Hansen vælges begge ved fredsvalg

9. Valg af to suppleanter og revisor, samt eventuel opsupplering af
bestyrelsesmedlemmer.

k. Der vælges to suppleanter til 1-årig periode.
i. Lind Brøchner-Nielsen og Karen Bech er på valg. Begge genopstiller.
Lind Brøchner-Nielsen og Karen Bech vælges begge ved fredsvalg

l. Der vælges en intern revisor.
i. Uffe Jensen genopstiller in absentia
Uffe Jensen vælges in absentia

m. Der er ikke behov for opsupplering af bestyrelsesmedlemmer.

10. Evt.

1) Et medlem bringer emnet omkring “afskedigelse” af frivillige op i kølvandet på den offentlige
debat omkring lukning af et arrangørområde på Fastaval.
Ønsket fra medlemmet er, at GF henstiller til, at Alea klædes på til, at kunne støtte HAG (og
øvrige frivillige) i hvordan dette gøres på en hensigtsmæssig måde.

Et medlem opfordrer til, at Alea udfører en guide til “den svære samtale” - ligesom der
allerede findes et udførligt dokument for håndtering af personsager.

Et medlem forklarer at det er en super svær beslutning at lukke et arrangørområde og at
ingen gør det hverken af lyst eller med glæde. De efterfølgende debatter bliver svære at
håndtere, fordi de har en art af personsager, fordi det drejer sig om virkelige mennesker med
følelser.

Bestyrelsen bekræfter, at de har opmærksomhed på problemstillingen og vil arbejde frem
mod at kunne støtte alle involverede parter i disse situationer.

2) Opfordring givet til bestyrelsen om at finde ud af, hvad forretningsordenen skal være, hvordan
den bruges og hvad formalia (eks. vedtægter) skal være.
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Bestyrelsens beretning 2024

Fastaval 2024
Fastaval 2024 blev den største Fastaval de sidste 20+ år med i alt 1.112 deltagere,
virkeligt imponerende og flot klaret af vores general Martin Sinding og resten af
Hovedearrangørgruppen.

Men 1.112 deltagere er også mange mennesker, hvilket også kunne mærkes eller
særligt høres i Kaffekroen og fællesområderne på skolen, en gammel kendt udfordring
som vi skal overveje hvordan vi kan minimere.

Så mange deltagere kunne også ses i økonomien, og Fastaval 2024 endte med at
ramme et godt stykke over det planlagte budget, mere om dette når vi kommer til
regnskabet.

Personsager
Personsager er fortsat et punkt der fylder for både Hovdearrangørgruppen og
bestyrelsen. Der har i år været enkelte sager som Hovdearrangørgruppen har
overdraget til
bestyrelsen, som er håndteret, eller igang med at blive håndteret.

Dog er dette sager, der primært blev håndteret op til Fastaval, Fastaval selv resulterede i
år i færre og mindre alvorlige sager end i 2023. Tør vi håbe at vi mærker effekten af det
fokus, tryghed har haft de sidste 5 år?

Diana Jones-award
Fastaval havde i år også æren af at være nomineret til Diana Jones-award, som blandt
mange anses som en af de største priser i vores lille miljø. Vi vandt desværre ikke,
prisen gik i stedet til United Paizo Workers, en fagforening for amerikanske
medarbejdere i rolle- og brætspilsbranchen, der er igang med at forene medarbejdere i
USA og kæmpe for bedre arbejdsforhold, et tiltag vi godt kan være stolte af at tabe til.

Bestyrelsen
Bestyrelsen har igen i år levet et stille liv, særligt da vi ikke skulle finde en ny general,
fordi Martin Sinding havde mere, han vil med Fastaval og derfor er klar på endnu et år
som General for vores alle sammens nørdejul. Tak til Martin for det gode arbejde i år og
det endnu mere fantastiske arbejde for 2025.

Derudover brugte bestyrelsen en del energi på at håndtere forskellige puljer, der i
praktisk var blevet en forlængelse af Fastavals budget og bestyrelsen derfor kom til at
tage stilling til for mange småting. Håndteringen af puljer til nyanskaffelser er derfor lavet
om i 2025 budgettet.
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For et år siden besluttede generalforsamlingen, at Alea skulle skifte hjemkommune og
fremadrettet være tilhørende i Mariagerfjord Kommune. Dette er blevet gennemført og
foreningen har lige nu hjemadresse hos Joan, men da hun flytter, leder vi efter en ny
adresse.

Bestyrelsen har derudover også sat gang i Fondssøgning, hvor Daniel Ganshorn Bliss er
igang med at søge forskellige puljer for penge til en række forskellige formål, her kan
nævnes flere brætspil, konflikthåndteringskursus og midler til støjdæmpning på skolen.
Tak til Daniel for arbejdet.

Når vi siger at bestyrelsen har lavet et stille liv, er det næsten rigtigt, fordi der er
gennemført en enkelt stor og krævende ændring på et af de områder der fylder i
bestyrelsen, men samtidig også giver meget motivation. Vi har skiftet bank.



INTERN REVISORPÅTEGNING

Intern revision har dags dato behandlet og godkendt årsregnskabet for regnskabsåret 1 . juli 2023 -

30. juni 2024 (2023/24) for foreningen ALEA.

Årsregnskabet aflægges i overensstemmelse med forventninger til regnskab for ideel, ikke
erhvervsorienteret foreninger.

Der er enkelte bilag hvoraf der fremgår rykker- og/eller inkasso. Det er min opfattelse, at det
omhandler enkeltstående fejl. Dog bør der være fokus på at sikre, at lignende tilfælde ikke
forekommer i fremtiden.

Alle spørgsmål vedrørende bilag og posteringer er blevet behørigt forklaret, og giver derfor ikke
yderligere anledning til bemærkninger.

Det er min opfattelse, at årsregnskabet giver et retvisende billede af foreningens aktiver, passiver og
finansielle stilling pr. 4. juli 2024, samt resultatet af foreningens aktiviteter for regnskabsåret
2023/24.

Årsregnskabet indstilles til generalforsamlingens godkendelse.

Aalborg, I. august 2024

Uffe V.Je sen
Intern Revisor
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ALEA 1. juli 2023-30. juni 2024 Startdato 1.07.2023 Slutdato 01.07.2024

Ikke godkendt af bestyrelse eller revisor

Regnskab Budget

Indtægter Udgifter Summering Indtægter Udgifter Summering

Kontigenter 47250 2945 44305 45.000 3250 41.750

Medlemmer 47250 0 47250 45.000 45.000

ÅUF 0 0 0 500 -500

Bifrost 0 2.945,00 -2.945,00 2750 -2.750

DATS 0 0 0

328.762,27 295627,78 33.134,49 49000 146500 -97500

Årets kongres 310.162,27 246683,25 63.479,02 67500 -67.500

Pulje til billigere adgang 18600 18920 -320 19000 19000 0

Sociale arrangementer 0 0 0 2000 -2.000

Opstartsweekend 0 0 0 15000 -15.000

Forfatter- og designerworkshop 0 8.000,00 -8.000,00 12000 -12.000

Tidligere kongresser 0,00 13.328 -13.328,13 30000 15000 15.000

Lagerdag 0 0 0 1000 -1.000

Arrangørmøder 0 8696,4 -8696,4 15000 -15.000

Ikke budgetterede aktiviteter 0 0 0 0

0 48852,89 -48852,89 0 61000 -61000

Husleje 0 18439 -18439 0 0 0

Materialevedligehold 0 2697,55 -2697,55 1000 -1.000

Nyanskaffelser 0 27.716,34 0 60000 -60.000

--container 0 0

varige fysiske forbedringer 0 0,00 20000

Lagerforbedringer 40000

Aktiviteter

Lager
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Drift 248,24 4079,25 -3831,01 0 14000 -14000

Transport 0 0 0 2000 -2.000

Generalforsamling 0 1608,55 -1608,55 2000 -2.000

Bestyrelsesarbejde 0 769,45 -769,45 3000 -3.000

Web 0 70 -70 1000 -1.000

Bank 248,24 1472 -1223,76 5000 -5.000

Politisk arbejde 0 0 1000 -1.000

Ikke budgetteret drift 0 159,25 -159,25 0

I alt 376.260,51 351504,92 24.755,59 94.000 224.750 -130.750

Kontobeholdning ved regnskabets start 269700,77

Årets resultat 24.755,59

Kontobeholdning ved regnskabets afslutning 294456,36

Kontantbeholdning ved regnskabets start 8376

Årets resultat

Kontantbeholdning ved regnskabets afslutning 8376



Vedtaget af generalforsamling

Indtægter Udgifter Sum Indtægter Udgifter Sum Indtægter Udgifter Sum
Kontigenter 45.000 3.250 41.750 47.250 47.250 45.000 3.150 41.850
Medlemmer* 45.000 47.250 45.000
ÅUF 500
Bifrost 2750 2945 3150

Aktiviteter 20000 78700 -58.700 82000 49000 33000 19000 108600 -89.600
Årets kongres 20000 63000 60000
Pulje til billigere adgang 20000 20200 19000 19000 19000 18600
Sociale arrangementer 2000 0 0
opstartsweekend 0 0 0
Forfatter- og designerworkshop 12000 8000 12000
Tidligere kongresser 8500 13000 2000
Lagerdag 1000 0 1000
Arrangørmøder 15000 9000 15000
Info Bootcamp 0 ???
Ikke budgetterede aktiviteter 0

Lager 68000 -68.000 0 48000 -48000 46500 -46.500
Lagerleje 9000 18500 18500
Materialevedligehold 1000 2500 3000
Nyanskaffelser 58000 27000 25000
lagerforbedring 22000 25000
Varige fysiske forbedringer-andet 20000 7000 0
-Oasen 21000 20000 0

Budget 2024-2025

Budget 23-24 Budget 2024-25Regnskab 23-24 (afrundet)
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Drift 0 12500 -12.500 250 3970 -3720 300 8000 -7.700
Transport 2000 0 2000
Bestyrelsesarbejde 1000 800 1000
Generalforsamling 1500 1600 1500
Web 1000 70 1000
Bank 6000 250 1500 300 1500
Politisk arbejde 1000 0 1000
Ikke budgetteret drift
I alt -97.450 28.530 -101.950

Kontobeholdning ved regnskabets start (1/7 2024) 294456,36 Kontantbeholdning ved regnskabets start 8376
Budgetteret -101.950 Årets resultat 0
Budgetteret konto 1/7 2024 192506,36 Kontantbeholdning ved regnskabets afslutning 8376

1) Budgetteret: 600 medlemmer



 

Forslag til vedtægtsændringer:  

Bemærk, forslag til vedtægtsændringer skal vedtages med 2/3 af de afgivne stemmer. 

Forslag 1 – Tilføjelse til § 2 
Stillet af Bestyrelsen 
Oprindeligt indhold 
§ 2 - Foreningens formål  
Stk. 1 - Foreningen arbejder kulturelt og socialt for at udbrede kendskabet til rollespil, brætspil og 
lignende medier.  
Stk. 2 - Foreningen tilbyder frivilligt folkeoplysende foreningsarbejde og rollespil for interesserede. 
Stk. 3 - Foreningen afholder hvert år en spilkongres 
Ændret indhold 
Tilføjes: 
 
Stk. 4 – Foreningen skal have et stærkt afsæt i frivillighedskulturen, og skal understøtte frivillighed og 
fællesskaber i forbindelse med arrangørmiljøet omkring spilkongressen. 
 
Motivation 
 

 

 

Forslag 2 – Ændring af § 2, stk. 1 og 2, slettelse af § 2 stk. 3 
Stillet af Karen Bech Sørensen 
Oprindeligt indhold 
§ 2 - Foreningens formål  
Stk. 1 - Foreningen arbejder kulturelt og socialt for at udbrede kendskabet til rollespil, brætspil og 
lignende medier.  
Stk. 2 - Foreningen tilbyder frivilligt folkeoplysende foreningsarbejde og rollespil for interesserede. 
Stk. 3 - Foreningen afholder hvert år en spilkongres 
Ændret indhold 

Stk. 1 – Foreningen arbejder kulturelt og socialt for at udbrede kendskabet til rollespil, brætspil og 
lignende medier, gennem årlig afholdelse af en spilkongres. 
Stk. 2 – Foreningen tilbyder frivilligt folkeoplysende foreningsarbejde 
Motivation 
Formålet med forslaget er at konkretisere paragra en. 

 

Forslag 3 – Ændring af § 7, stk. 7 
Stillet af Karen Bech Sørensen 
Oprindeligt indhold 
Stk. 7 - Det er bestyrelsens opgave at udarbejde en årsberetning samt indkalde til 
generalforsamling en gang om året. 
Ændret indhold 
Stk. 7 - Bestyrelsens opgave er at stå for foreningens daglige drift, herunder at være i kontakt 
med hovedansvarlige for spilkongressen, håndtere personsager henstillet direkte til Alea eller 
videregivet af hovedarrangørgruppen, ansvarlig for foreningens økonomi, står for den langsigtede 
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koordinering og planlægning omkring Fastaval, udarbejde en årsberetning samt indkalde til 
generalforsamling en gang om året. 
Motivation 
Bestyrelsens opgaver indebærer mange flere ting i løbet af årets end der er beskrevet i stk. 7 på 
nuværende tidspunkt. Derfor føler jeg at den nuværende vedtægt ikke korrekt repræsenterer 
bestyrelsens opgaver. 

 

Forslag 4 – Ændring af § 7, stk. 2 
Stillet af Rasmus van Deurs Petersen 
Oprindeligt indhold 
Stk. 2 - Bestyrelsesmedlemmerne vælges på den ordinære generalforsamling for en treårig 
periode, med to bestyrelsesmedlemmer på valg hvert år. 
Hvis bestyrelsen efter valg stadig ikke er fuldtallig, kan der fortages opsupplering 
af bestyrelsesmedlemmer. Suppleanter, revisor og opsupplerede 
bestyrelsesmedlemmer vælges for en etårig periode. Suppleanter der indtræder som fuldgyldige 
medlemmer af bestyrelsen, sidder der i resten af den periode, som det medlem der bliver 
erstattet, skulle have siddet i bestyrelsen. 
 
Ændret indhold 
Stk. 2 –  
Pkt. 1 Bestyrelsesmedlemmerne vælges på den ordinære generalforsamling for en toårig 
periode og er på valg skiftevis i lige og ulige år. 
Pkt. 2 Forperson og to menige medlemmer er på valg i lige år 
Pkt. 3 Kasserer, Næstforperson og et menigt medlem er på valg i ulige år 
Pkt. 4 Suppleanter er på valg årligt 
Pkt. 5 Udtræder et medlem af bestyrelsen i utide, kommer dennes post på valg til førstkommende 
generalforsamling, og følger derefter Pkt. 2 og 3 igen fremadrettet. 
Hvis et medlem af bestyrelsen forlader foreningen, har bestyrelsen mulighed for at rokere internt, 
hvorefter en af suppleanterne træder ind på den ledige post. Supplementet afgøres ved enighed 
mellem bestyrelsen og suppleanter. 
 
Implementering: Det betyder at, de personer der bliver valgt i år får en to-års post. Næste år er de 
restende bestyrelsesmedlemmer på valg. 
 

 
Motivation 
Jeg ønsker at forkorte bestyrelsesmedlemmers periode til to år, da det sænker barrieren for nye 
bestyrelsesmedlemmer. Dette er med til at fremtidssikre foreningens bestyrelse i forhold til 
rekruttering, samtidig med at have en periode lang nok til at sikre god overlevering. 
De opsupplerende bestyrelsesmedlem fjernes som rolle, for at gøre suppleant rollen mere 
tilgængeligt og dermed gør det lettere at snuse til rollen som bestyrelsesmedlem. 
Opsupplerende bestyrelsesmedlemmer sidder pt. På en længere periode end man som suppleant 
har sagt ja til, hvilket kan skræmme folk fra at stille op til suppleant. 
 

 

  



 

Forslag 5 – Konsekvensrettelse af § 6 som konsekvens af forslag 4. 
Stillet af Rasmus van Deurs Petersen 
Oprindeligt indhold 
Stk. 3. - pkt. 9 - Valg af to suppleanter og revisor, samt eventuel opsupplering af 
bestyrelsesmedlemmer. 
Ændret indhold 
Stk. 3. - pkt. 9 - Valg af to suppleanter og revisor. 
Motivation 
Konsekvensrettelse, bortfalder hvis forslag 4 falder. 

 

Forslag 6 – Ændring af § 7, stk. 1 
Stillet af Ozzy Askham Jensen 
Oprindeligt indhold 
Stk. 1 - Bestyrelsen består af formand, kasserer, næstformand og tre almindelige 
bestyrelsesmedlemmer. Bestyrelsen konstituerer sig selv. 
Ændret indhold 
Stk. 1. Bestyrelsen består af op til seks medlemmer fra foreningen. Posterne er som 
følger: Forperson, næstforperson, kasserer og op til tre menige 
bestyrelsesmedlemmer. Derudover vælges op til to suppleanter. For- og 
næstforpersonen vælger personligt om vedkommende vil tituleres formand, forkvinde 
eller forperson. 
Motivation 
Vedtægten omskrives for at være mere inklusiv, og med ønsket om at give 
generalforsamlingen kraften til at konstituere bestyrelsen, for at give mere agens og 
bestemmelsesret. Derudover kan det også være mere trygt at stille op til en bestemt 
post. 

 

Forslag 7 – Fjernelse af § 7, stk. 8 
Stillet af Ozzy Askham Jensen 
Oprindeligt indhold 
Stk. 8 - Der afholdes bestyrelsesmøder når formanden finder det fornødent, eller 
hvis tre bestyrelsesmedlemmer kræver det. Indkaldelsen sker med 14 dages varsel 
og med angivelse af dagsorden. 
Ændret indhold 
Afsnittet fjernes 
Motivation 
Vedtægten er overflødig. Vi ønsker tillid til at generalforsamlingen vælger en 
bestyrelse som holder møde når nødvendigt. 

 

  



 

Andre forslag: 

Bemærk: Forslag skal vedtages med simpelt stemmeflertal. 

 

Forslag 8 
Stillet af Rasmus van Deurs Petersen 
Forslagets ordlyd: 
Dette skal betragtes som et forslag til bestyrelsen, som jeg håber generalforsamlingen vil stemme 
for, at vi ønsker er en retning spilkongressen skal bevæge sig. 
  
Som der er lige nu, har vi, som jeg ser det tre typer af deltagere til Fastaval. 

1. Almene deltagere, som yder én til tre frivillig tjanser. 
2. Super frivillige, som yder en stor frivillig indsats under fastaval. 
3. Arrangører, som yder et kæmpe arbejde op til, og under fastaval. 

Som miljø lever og dør vi, på skuldrene af vores frivillige. Derfor vil jeg mene, at det er vores pligt, 
som minimum at sørge for at det ikke skal koste nogle penge at være frivillig. Jeg er godt med på, at 
fastaval har et setup hvor alle deltagere giver en hånd, hvorfor alt frivilligt arbejde ikke kan kvitteres 
med en fribillet og dækning af alle andre udgifter. 
Men jeg vil mene at vi som minimum bør dække mad, deltagelse, overnatning og transport/tilskud til 
transport til eventet for gruppe 3. 
  
Yderligere vil jeg mene vi bør kigge på muligheden for at dække deltagelse, overnatning og 
madbillet/tilskud til mad for dem i gruppe 2. 
 
Motivation 
 
Jeg er godt med på, at dette ikke er noget som kan gøres fra den ene dag til den anden, hvorfor jeg 
forslår at det er noget bestyrelsen skal arbejde hen imod sammen med generalen. Grunden til at jeg 
bringer forslaget op her, er fordi jeg gerne vil høre om generalforsamlingen vil bakke op om dette 
forslag. 

 

 

Forslag Budgetforslag 1 A – B - C 
Stillet af HAG og Infobosserne 
Forslagets ordlyd: 
Forslag A: 
Vi foreslår, at Infoens bootcamp fremadrettet køres over Aleas budget, så den har samme 
vilkår som forfatterweekenden, hvorfor transport også skal dækkes. Konkret vil det betyde, 
at der afsættes ca. 12.000 kr. i budgettet til Infoens bootcamp. 
 
Forslag B: 
Vi foreslår, at Infoens bootcamp fremadrettet køres over Aleas budget, så den har samme 
vilkår som forfatterweekenden, hvorfor transport også skal dækkes. Konkret vil det betyde, 
at der afsættes ca. 10.000 kr. i budgettet til Infoens bootcamp. 
 



Forslag C: 
Vi foreslår, at Infoens bootcamp fremadrettet køres over Aleas budget, så den har samme 
vilkår som forfatterweekenden, hvorfor transport også skal dækkes. Konkret vil det betyde, 
at der afsættes ca. 8.000 kr. i budgettet til Infoens bootcamp. 
Motivation 
 
Infoen er utrolig vigtig for Fastaval og dens løbende drift i løbet af året. Erfaringen har vist, at 
bootcampen gør en stor forskel for deltageroplevelsen på Fastaval, da infonauterne er bedre 
forberedt, når de har været på bootcamp. Derfor er bootcampen af særlig betydning. 
Derudover består infoen af omkring 25 personer, hvilket gør dem til stort arrangørområde, 
der arbejder både op til, under og efter Fastaval. Dette gør, at de har sværere ved at få et 
normalt budget til en arrangørweekend til at løbe rundt og har brug for den yderligere 
økonomiske støtte. 
 
Opklaring på baggrund af facebookdebat 
● Grunden til vi sammenligner os med forfatterweekenden er fordi, den har samme 
deltagerantal som infoens bootcamp. Det er også grunden til vi har søgt 12 tusind, da 
det er det samme beløb forfatterweekend får. Vi er senere gjort bekendt med at 
forfatterweekend kun bruger mellem 8-10 tusind, og vi vil er helt med på at skalere 
ned til det beløb. 
● Infoens bootcamp skal stadig støttes af Fastavals budget, men de sidste par år har vi 
tegnet en hård linje, om at Fastaval ikke dækker transport. Vi ønsker ikke at give 
dispensation for dette, derfor søges der midler af Alea til bl.a. at dække transport. 
● Infoens bootcamp kunne sagtens køres igennem Aleas pulje for arrangørmøder, men 
da den er af sådan en størrelse ville det hurtigt dræne puljen. Derfor ønsker vi den 
dækket direkte af Alea, så vi ikke dræner midler fra puljen. 
● Vi er meget åbne for at støtte andre arrangørgrupper af samme størrelse, der vil 
have lignende arrangørmøder, og støtter dem gerne det første år med henblik på at 
sende et forslag ind til næste generalforsamling. 

 

 


